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Z á p i s n i c a 

zo 6. zasadnutia (mimoriadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre 

 

 

Dátum a miesto konania: Nitra, 14.04.2023  

Prítomní:                         podľa prezenčnej listiny 25 poslancov 

Ospravedlnení:   p. Gut, p. Hatala, p. Král, p. Mojtová, p. Sitkey, p. Vančo  

Neskorší príchod:   

 

 

 

P R O G R A M:  

 

 

1. Otvorenie 

 

2. Voľba pracovných komisií  

 

3. Návrh nájomných zmlúv na športové areály vo vlastníctve Nitrianska investičná,                      

s. r. o. pred ich uzatvorením 

(bez spravodajcu)        mat. č. 127/2023  

 

4. Schválenie nájomnej zmluvy medzi Nitrianskou investičnou, s. r. o. a FC Nitra, a. s.  

na futbalový areál pod Zoborom 

(bez spravodajcu)        mat. č. 123/2023 

 

5. Späťvzatie návrhu na vyhlásenie konkurzu voči FC Nitra, a. s. 

(bez spravodajcu)        mat. č. 124/2023  

 

6. Diskusia  

 

7. Návrh na uznesenie 

 

8. Záver 

 
 

 

1.  Otvorenie 

 

     Vážené mestské zastupiteľstvo! 

 

 

  Otváram rokovanie 6. zasadnutia (mimoriadneho) Mestského zastupiteľstva v Nitre,              

na ktorom Vás všetkých srdečne vítam.  
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 Podľa prezenčnej listiny je na dnešnom zasadnutí prítomných 25 poslancov, to znamená, 

že mestské zastupiteľstvo je uznášaniaschopné (dať prezentovať). 

 

 

2. Voľba pracovných komisií:  

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Predkladám Vám návrh na vytvorenie návrhovej komisie, ktorá bude dozerať                                           

na hlasovanie o uzneseniach počas celého rokovania a priebežne písomne spracovávať 

uznesenia prijaté k jednotlivým bodom rokovania.  

 

 

 Odporúčam ju zriadiť z poslancov mestského zastupiteľstva v tomto zložení: 

 

Predseda návrhovej komisie:   p. Peter Mezei  

Členovia návrhovej komisie:  p. Denisa Branikovičová   

 p. Róbert Rathouský  

 p. Adriana Filipová   

 p. Pavol Obertáš  

 

Hlasovanie č. 1 o návrhu na založenie návrhovej komisie 

 

Prezentovaní: 26 

Za: 24 

Proti: 0 

Zdržali sa: 2 

Návrh bol prijatý.  

 

Ďakujem. Konštatujem, že návrhová komisia bola /jednomyseľne/ schválená. Žiadam týmto 

členov návrhovej komisie, aby začali svoju činnosť. 

 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Program dnešného zasadnutia je uvedený v pozvánke, ktorá Vám bola spolu                                             

s materiálmi zaslaná do cloudového úložiska WY Drive. Pozvánka Vám bola doručená                  

aj v písomnej podobe do osobných priečinkov poslancov. Dodatočne vám bolo doručené právne 

stanovisko referátu právneho a vymáhania pohľadávok MsÚ k materiálu 124/2023 a dodatok 

číslo 8 k nájomnej zmluve zo dňa 28. 6. 2013. A od pána poslanca Oremusa vám na stôl boli 

rozdané materiály zmluva o poskytnutí dotácie a predžalobná výzva na vrátenie časti dotácie 

podľa zmluvy číslo 644/2022.   
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 Upozorňujem, že všetky vyššie uvedené materiály, ktoré  sú navrhnuté na zaradenie                    

do programu dnešného rokovania neboli prorokované v MR, a preto na ich zaradenie – 

potvrdenie do programu je v súlade s rokovacím poriadkom mestského zastupiteľstva 

potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny všetkých poslancov.  

          

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci! 

 

 Má niekto z poslancov mestského zastupiteľstva k takto predloženému návrhu  

pripomienky, prípadne iný návrh na zmenu programu? Ak nie sú pripomienky, dávam hlasovať 

o programe ako celku.  

 

Hlasovanie č. 2 o programe  

 

Prezentovaní: 26 

Za: 26 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Návrh bol prijatý.  

 

 Ďakujem. Konštatujem, že dnešný program rokovania bol schválený a budeme                

sa ním riadiť. Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania určujem poslancov: 

 

p.  Martu Rácovú  

 

a 

 

p. Miloslava Špotáka 

 

 

3. Návrh nájomných zmlúv na športové areály vo vlastníctve Nitrianska investičná,                      

s. r. o. pred ich uzatvorením       mat. č. 127/2023 

 

Materiál uviedol Mgr. Vladimír Ballay, vedúci odboru strategického a projektového riadenia. 

 

(bez spravodajcu)  

 

p. primátor - ja sa len opýtam, či je všeobecná zhoda na tom spojiť rozpravu k týmto dvom 

bodom, tzn. k materiálu číslo 127/2023 a k materiálu číslo 123/2023. Je všeobecná zhoda? Áno, 

ďakujem veľmi pekne, takže budeme mať zlúčenú rozpravu k týmto dvom materiálom. Do 

diskusie je prihlásený pán Marián Filo, rodič asi jeden z detí, ktorí trénujú na FC Nitra. Je 

všeobecný súhlas na jeho vystúpenie v rozsahu 5 minút? Áno. 
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p. Filo – takže dobrý deň, ešte raz dovoľte, aby som sa predstavil. Volám sa Filo Marián a som 

tu ani nie tak ako zástupca rodičov detí, ktoré navštevujú futbal a klub FC, ale som tu 

predovšetkým ako zástupca mojich troch detí, ktoré navštevujú futbalový klub FC. Doviedol 

ma sem strach, pretože už strašne dlhú dobu žijem v neistote, či moje deti budú hrať futbal na 

úrovni, na ktorú boli pripravovaní už niekoľko rokov alebo, že či sa im to rozpadne pod rukami. 

Aby ste vedeli o kom rozprávam. Moje deti sa volajú Oliver, Adam a Kristián a majú 7, 9 a 11 

rokov od šiestich rokov navštevujú tento klub, hrajú to s radosťou pre radosť a preto, aby 

športovali. Dosiahli aj nejaké úspechy, ktorými sa hrdilo mesto Nitra v nedávnej minulosti. Ten 

najstarší jedenásťročný Oliver bol vicemajster Slovenska v McDonald’s cup futbalovom 

žiackom turnaji, ktorý bol úspechom nielen základné školy Tulipánovej, kde teda chodia všetci 

traja, ale predovšetkým úspechom FC Nitra, pretože tam ich naučili kopať do lopty. A potom 

boli tu na mestskom zastupiteľstve a primátor Hattas sa pýšil úspechmi a gratuloval im za 

vzornú reprezentáciu Mesta. Som tu teraz preto, aby sa vám povedal, že moje deti netušia a 

nielen moje deti, ale ďalších 250 detí, ktoré tam chodia, netušia, čo je to faktúra, DPH, konkurz, 

dlžoba. Nevedia, kto je to Hattas, kto je to Lenčéš. Peško, ani ich to nezaujíma. Moje deti len 

vedia, že bránka má 2 tyčky a 1 brvno a že sa musia snažiť, aby tú loptu dopravili medzi tieto 

3 tyče a potom sa smejú, majú radosť a sú šťastní. Takže, keď budete rozhodovať o tom, ako 

ďalej bude fungovať klub FC Nitra, chcel by som vám povedať, aby ste toto mali na pamäti. Za 

seba môžem povedať, že mám málo informácií. Neviem, ale mám pocit, že stojím na nejakom 

Titanicu, ktorý sa potápa a za kapitánskeho mostíka ma požiadali, aby som pomohol 

zachraňovať túto loď. A na druhej strane na Meste mám pocit, že mi kričia, že nemám sa ničoho 

báť, môžem moje deti hodiť do vody, že iste sa tam nejaká záchranná loď nájde, ale ja ju 

nevidím. Nevidím žiadny záchranný čln, ani loď ani nič, ale stále stojím ešte na tej palube, ktorá 

je, hoci už dosť naklonená, preto vám jedinú možnosť, aby som veril dôveroval tej palube, na 

ktorej stojím. Preto, keď sa budete rozhodovať, čo bude s týmto klubom bezohľadne na tie 

všetky ekonomické a vzťahové problémy a zákulisné a minulosti a, čo ja viem, čo všetko. Tak 

mi prosím vás, dajte aj odpoveď na túto moju otázku, ak to nebude FC Nitra, aká je možnosť 

b, kde budú moje deti ďalej rozvíjať svoj futbalový talent a kde budú prežívať tú radosť. Prečo 

som tu za FC, pretože hrajú tam prvú ligu. A z tých ostatných možností tých klubov, ktoré sú 

poznačené celou abecedou. Ja osobne nevidím nejakú alternatívu, kde by mohli moje deti 

rozvíjať svoj talent na tej úrovni, na ktorej doteraz sú v prvej. Lige. A, ak by teda moje deti mali 

hrať tú sedemnástu alebo dvadsiatu štvrtú ligu, ktorá je tou alternatívou b, tak by to bola dosť 

tragédia. Bránim ich talentom a pošliapaním práce ich trénerov, ktorí sa im venujú už toľké 

roky. Takže ešte raz chcem na vás apelovať, keď budete rozhodovať o tých ekonomických 

záležitostiach majte aj na pamäti túto emocionálnu záležitosť nás rodičov, ktorí sme všetci 

vyplašení a nevieme, čo ďalej bude. Iba toľko nechcem ďalej zdržovať. Ďakujem pekne za 

pozornosť. 

p. Kršiak - ja by som chcel, keďže je spoločná rozprava k materiálu pod číslom 123/2023 

predniesť pozmeňujúci návrh. Predtým si dovolím možno trošku taký úvod. Myslím si, že nie 

každý z nás je rovnako nastavení, ale myslím si, že už dôkazom toho, že zasadá mimoriadne 

mestské zastupiteľstvo k tomuto problému a riešime ho už opakovane viackrát, tak je tu možno 

cítiť aspoň záujem zo strany poslaneckého zboru sa tou vecou zapodievať a snažiť sa priniesť 

nejaké kompromisné riešenie, ktoré vytvorí priestor ako zachovať, čo najviac detí mládeže 
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dorastencov, čo sa týka pri športe a športovej činnosti. Ja na kolegu, ktorý rozprával pred 

chvíľou. Môžem povedať, že určite ten záujem zachovať funkčnosť všetkých klubov 

nevynímajúc FC Nitra ako klubu možno s najväčšími historickými aktívami alebo historickými 

výsledkami tu určite je. Jednu vec, čo úplne nevieme ovplyvniť je, ako sa podnikateľské 

správanie tohto subjektu bude ďalej vyvíjať. Na to môžeme maximálne vytvárať priestor a 

možno komunikovať z hľadiska vysporadúvania tých sporných záležitostí, či už medzi mestom 

a klubom, medzi Nitrianskou investičnou a klubom alebo medzi všetkými troma partnermi 

navzájom. A preto si myslím, že aj ten pozmeňujúci návrh bude zohľadňovať to, že mesto má 

záujem naozaj tú športovú činnosť detí mládeže, ale samotných klubov nejakým spôsobom 

podporiť. A preto by bolo možno aj na zváženie, aby sme už tú emóciu nejako opustili a dali 

dnes jasný signál na to, aby sme posunuli túto vec do ďalšieho kola do ďalšieho levelu. Dať 

signál na to, že tá športová infraštruktúra, tie športové plochy, ihriská, ktoré naozaj mesto má 

možnosť ovládať, či už samo alebo prostredníctvom svojej spoločnosti chce dať na ten účel, na 

ktorý primárne slúžia a to je na šport deti, mládeže dorastu, ale aj teda profesionálnych tímov. 

Preto ten pozmeňujúci návrh by toto mal zohľadňovať a myslím si, že toto by mohla byť bodka 

za určitým egom za určitou emóciou a naopak nezastaviť ten proces bojovať o zachovanie 

klubovej činnosti. Teraz to poviem, tak všeobecne všetkých klubov, lebo ten rukopis tu majú 

všetky kluby nejako vybudované, ale samozrejme zohľadniť aj to, ktorý klub prispel v tej 

histórii k tej reprezentácii mesta najviac a nepotopiť nejakým nezmyselným alebo nie úplne 

vecne odôvodneným rozhodnutím. Preto ten návrh, ktorým by som chcel pozmeniť návrh na 

uznesenie k materiálu číslo 123 by bol v tom, že Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo 

Návrh na uzatvorenie nájomných zmlúv medzi Nitrianskou investičnou spoločnosťou a 

športovými klubmi. Po a) súhlasí s uzatvorením nájomných zmlúv medzi Nitrianskou 

investičnou ako prenajímateľom a príslušnými právnickými osobami ako nájomcami, ktoré 

zabezpečujú športovú činnosť klubov. V poradí FC Nitra Čermansky futbalový klub, Občianske 

združeniE, ktorý zastrešuje futbalový klub AC Nitra a TJ Slovan Chrenová a to za asi 

nasledovných podmienok. Nájomné za prenájom športovej infraštruktúry, tzn. ihriská a šatne 

pre športovú a tréningovú prípravu a súťažnú činnosť žiackych mládežníckych a 

dorasteneckých kategórií do 19 rokov bude vo výške 1 EUR bez DPH mesačne. Týmto sa 

sleduje hlavne podporenie naozaj mládežníckeho a žiackeho športu a športovej činnosti. Po b) 

nájomné za hodinu nájmu športovej infraštruktúry na tréningovú prípravu alebo súťažnú 

činnosť A mužstva bez použitia vonkajšieho osvetlenia alebo s použitím vonkajšieho osvetlenia 

bude určené prenajímateľom vo výške ekonomicky oprávnených nákladov vrátane 

primeraného zisku. Týmto sa sleduje hlavne to, že nemôžme sa vo vzťahu k všetkým 

podnikateľským subjektom správať titulom symbolického nájomného, ale naozaj musíme 

urobiť aj nejakú cenovú politiku hlavne k tomu zameraniu športových klubov, ktoré má 

profesionálnu a malo by mať teda aj zárobkovú činnosť a charakter. A po c) časový rozvrh a 

harmonogram využitia športových plôch a ihrísk musí zohľadňovať reálne potreby klubov, 

pričom v prípade kolíznych situácií bude rozhodujúci časový rozvrh určený prenajímateľom. 

Naozaj tých časových požiadaviek na využívanie športovísk je možno niekedy až väčší. Je 

potrebné na úrovni prenajímateľa Nitrianskej investičnej zosúladiť všetky časové požiadavky a 

naozaj vytvoriť taký priestor klubom, aby bol komfortný v prípade, že tento priestor nenájdeme 

v rámci týchto športovísk je možné zapojiť aj iné športoviská mesta. Ale myslím si, že zatiaľ 

tento rozpis bude postačujúci v infraštruktúry Nitrianskej investičnej. Čo sa týka druhého bodu 
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toho uznesenia, tak mestské zastupiteľstvo zoberie na vedomie odporúčané znenie návrhu 

nájomnej zmluvy pre športové kluby, a to aj v zmysle dôvodovej správy k materiálu číslo 

127/2023, tzn., že naozaj bude zohľadnené to, že nebude mať žiaden klub výhradnú nájomnú 

zmluvu, ale budú nájomné zmluvy uzatvorené s každým klubom tak, aby v, čo najväčšej možnej 

miere korešpondovali a nejakým spôsobom kopírovali ich časové požiadavky. Bod číslo 3 

návrhu na uznesenie je, že mestské zastupiteľstvo sa verejne prihlasuje k tomu, že schvaľuje 

podporu športovej činnosti detí, žiakov a dorastencov zo strany mesta Nitry v prospech 

športových klubov pri užívaní športovej infraštruktúry, ktorá je vo vlastníctve spoločnosti 

Nitrianska investičná, s.r.o. za symbolické nájomné uvedené v bode 1 písmeno a) tohto 

uznesenia. To znamená za 1 EUR mesačne bez DPH. A s tým súvisí aj štvrtý bod návrhu na 

zmenu uznesenia a to odporučiť primátorovi mesta uložiť dotknutým odborným útvarom MsÚ 

posúdiť možnosť mesta, pristúpiť k urovnaniu sporných nárokov Nitrianskej investičnej v 

zmysle príslušnej legislatívy, konkrétne § 585 Občianskeho zákonníka a § 269 ods. 2 

Obchodného zákonníka na nájomnom a to z dôvodov uvedených. V tomto uznesení týmto sa 

sleduje hlavne to, že Nitrianska investičná je obchodná spoločnosť, ktorá má spravovať a 

využívať svoj majetok na dosahovanie zisku. Mesto Nitra cestou mestského zastupiteľstva 

jasne deklaruje, že má snahu podporiť športovú činnosť v príslušných vekových kategóriách 

formou symbolického nájomného, tak nie je možné neriešiť tú situáciu z ekonomického 

pohľadu ďalej a nenájsť také riešenie, ktorým mesto nájde možnosť sanovania tohto kvázi 

zmareného podnikateľského úsilia Nitrianskej investičnej. Samozrejme je to v odporúčacej 

rovine a pokiaľ ten mechanizmus ako tieto financie vieme legálne a legitímne dostať na pôdu 

Nitrianskej investičnej tak, aby sme neporušili žiadnu legislatívu z hľadiska rozpočtového 

hospodárenia mesta alebo správania sa spoločnosti ako podnikateľského subjektu, tak to určite 

na úrovni mestského zastupiteľstva a v rozpočte spravíme. Bod 5 návrhu na uznesenie je 

odporučiť štatutárnemu orgánu spoločnosti Nitrianska investičná vyžiadať si od športových 

klubov naozaj reálny rozpis požadovaného časového harmonogramu prenájmu športových 

plôch. A v snahe do 30. 4. 2023 uzatvoriť zo športovými klubmi zmluvné vzťahy na najbližšiu 

sezónu roku 2023/2024. Myslím si, že tento návrh je signálom z pohľadu mesta, že naozaj je tu 

vôľa hľadať riešenia minimálne, čo sa týka využitia športovej infraštruktúry a jednoducho 

všetky kluby budú mať umožnené prístup k tejto infraštruktúry tak, aby vedeli naplniť svoje 

športové potreby alebo, aby vedeli naplniť licenčné podmienky v súvislosti so súťažami, 

ktorými sa zapodievajú, ktorých sú účastné. 

p. Štefek - v prvom rade sa chcem poďakovať všetkým kolegom, kolegyniam, ktorí sa včera 

zúčastnili pracovnej porady o štrnástej hodine k dnešným prerokovaným materiálom. Myslím 

si, že po hodine a pol tvrdej konštruktívnej diskusii sme dospeli k tomuto návrhu na uznesenie. 

Treba však vysporiadať aj s uznesením materiálu 127, tak preto v mene pred sebou 

poslaneckých klubov dávame pozmeňujúci návrh oproti pôvodnému návrhu na uznesenie. Ten 

pôvodný bol, že Mestské zastupiteľstvo prerokovalo a schvaľuje návrh nájomných zmlúv, tak 

výrok schvaľuje, meníme na berie na vedomie návrh nájomných zmlúv. Tým budeme 

vysporiadaný s uznesením materiálu číslo 127. Chcem ešte si dovolil povedať, že potom, čo 

sme včera debatovali som sa vrátil do roboty, a tak som spolu s kolegami zalovil na futbalnete 

a dovolil som si teda vypracovať tabuľku, ktorá hovorí, kde naše futbalové kluby pôsobia v akej 

súťaži, či ju riadi Slovenský futbalový zväz či Západoslovenský či oblastný. Netvrdím, že to je 
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na 100 % robili sme to po šestnástej hodine a už moji kolegovia mali toho po celom dni dosť. 

Ale myslím si, že táto tabuľka a máte ju všetci pred sebou, verne vypovedá, že kto sa, čo akých 

súťaži dnes v našom meste zúčastňuje. Ja som si tam dovolil dať pri každé družstvo 25 hráčov, 

pretože minimálne tej žiacke asi toľko majú tie dospelácke celkom asi nie, ale v tomto 

spriemeroval, že 1 z družstva 25 25 hráčov. Takže pre mňa tento materiál má určitú výpovednú 

hodnotu. Verím, že pre vás už ostatných samozrejme, že rovnako asi budem musieť podrobiť 

analýze aj to, v čom teda spočíva ten dlh FC Nitra, či je to aj dotácia na športovú činnosť alebo 

len tá dotácia na prenájom, aby sme sa teda vyhli nejakým zbytočným diskusiám, či je to tak 

alebo onak. Našli sme niekde, čo sa týka samotného konkurzu. Možno sa to mohlo riešiť aj 

reštruktúrou klubu. Samozrejme, že treba to robiť všetko v súčinnosti so súčasnými 

predstaviteľmi predstavenstva FC Nitra, že možno nejaká aktivita väčšia mohla byť aj z ich 

strany, ale dobre. Možno sme niekde za 5 12 a ešte teda máme nejaký priestor, aby sme naozaj 

do nového súťažného ročníka vstúpili aj my ako mesto voči všetkým našim futbalovým klubom 

s čistým štítom. Ďakujem ešte raz za včerajšiu debatu a že v tomto materiáli je nejaká chyba, 

čo nám ušla, nevylučujem, ale myslím si, že toto je stiahnuté s futbal netu. Už tam neuvádzame 

veci o družstvách, ktoré hrali súčasť. Slovenský futbalista nakoniec odstúpili, či to bol dorast 

FC Nitra 1 alebo dorast 2. Takto by to nejak malo byť. Ak tam je nejaká chyba, tak sa 

ospravedlňujem, ja som už nemal čas, to riešil predstaviteľ jednotlivých klubov, aby to 

verifikovali, že takto to je.  

p. Turba - ja len chcem pána poslanca Štefeka, resp. doplniť tu tabuľku. Máme tu ďalší 

futbalový klub na Kyneku, ktorý má 32 futbalistov registrovaných v tejto sezóne.  

p. Rácová - chcem vysloviť vysokú spokojnosť s tým, čo sa deje. Problém, ktorý sa spočiatku 

vzdal ako neriešiteľný zjednotil naprieč celé zastupiteľstvo. Myslím si, ja to tak cítim a verím, 

že hlasovanie bude jednomyseľné. Ja by som z tohto miesta chcela vysloviť nádej, že takto by 

to mohlo fungovať aj ďalej a poďakovať tým, ktorí sa o to zaslúžili. Nie je to len úžasná vôľa 

a životaschopnosť futbalového klubu FC Nitra, ktorí preukázali v celom tomto boji a v 

kritickom období, ale aj mnohých ľudí, ktorých tu všetkých nevymenujem. Ale chcem oceniť 

prácu poslancov pána Oremusa, Kršiaka a Štefeka a všetkých ostatných, ktorí s vierou a 

dôverou dvihnú ruku. Ďakujem. 

p. primátor - ja len doplním, tiež chcem poďakovať pánovi doktorovi Ďuranovi, pánovi 

Ballayovi, že do noci vo včerajšom stretnutí pracovnej skupine k Nitrianskej investičnej dali 

dokopy toto uznesenie, o ktorom budeme dnes hlasovať. A teda dúfam, že to hlasovanie 

dopadne v prospech futbalu v našom meste.  

Hlasovanie č. 3 o pozmeňovacom návrhu p. Štefeka, p. Ágha, p. Kršiaka, p. Obertáša – 

vypustiť – „schvaľuje“ a nahrádza sa „berie na vedomie“ 

 

Prezentovaní: 26 

Za: 26 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Návrh bol prijatý.  
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Hlasovanie č. 4 o návrhu na uznesenie ako celku - Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo 

Návrh nájomných zmlúv na športové areály vo vlastníctve Nitrianska investičná, s.r.o. 
b e r i e   n a    v e d o m i e  
Návrh nájomných zmlúv na športové areály vo vlastníctve Nitrianska investičná, s.r.o. 
 

U z n e s e n i e    číslo    135/2023-MZ 
 

Prezentovaní: 26 

Za: 26 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Návrh bol prijatý.  

 

 

4. Schválenie nájomnej zmluvy medzi Nitrianskou investičnou, s. r. o. a FC Nitra, a. s.  

na futbalový areál pod Zoborom      mat. č. 123/2023 

 

Materiál uviedol Ing. Peter Oremus, PhD., poslanec Mestského zastupiteľstva v Nitre.  

 

(bez spravodajcu)         

 

Hlasovanie č. 5 o pozmeňovacom návrhu p. Štefeka, p. Ágha, p. Kršiaka, p. Obertáša - Mestské 

zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo Návrh na uzatvorenie nájomných zmlúv medzi Nitrianskou 

investičnou, s. r. o. a športovými klubmi 

  
1. s ú h l a s í 

s uzatvorením nájomných zmlúv medzi Nitrianskou investičnou, s.r.o. ako prenajímateľom               
a príslušnými právnickými osobami ako nájomcami, ktoré zabezpečujú športovú činnosť 
klubov FC Nitra (IČO: 36559679), Čermánsky futbalový klub Nitra (IČO: 378614776), OZ 
HA3K – futbalový klub AC Nitra (IČO: 52086798) a TJ Slovan Chrenová (IČO: 34003657)                 
za nasledovných podmienok:  

a) nájomné za prenájom športovej infraštruktúry (ihriská, šatne) na športovú a tréningovú 
prípravu a súťažnú činnosť žiackych, mládežníckych a dorasteneckých kategórií do 19 
rokov bude vo výške 1 EUR bez DPH/mesačne 

b) nájomné za hodinu nájmu športovej infraštruktúry na tréningovú prípravu alebo                        
na súťažnú činnosť A mužstva bez použitia vonkajšieho osvetlenia a s použitím 
vonkajšieho osvetlenia bude určené prenajímateľom vo výške ekonomicky 
oprávnených nákladov vrátane primeraného zisku  

c) časový rozvrh a harmonogram využitia športových plôch a ihrísk musí zohľadňovať 
reálne potreby klubov, pričom v prípade kolíznych situácií bude rozhodujúci časový 
rozvrh určený prenajímateľom  
 

2. b e r i e  n a   v e d o m i e   
odporúčané znenie návrhu nájomnej zmluvy pre športové kluby v zmysle dôvodovej správy 
k mat. 127/2023 
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3. s ch v a ľ  u j e 
podporu športovej činnosti detí, žiakov a dorastencov zo strany Mesta Nitry v prospech 
športových klubov pri užívaní športovej infraštruktúry vo vlastníctve spoločnosti Nitrianska 
investičná, s.r.o. za symbolické nájomné uvedené v bode 1 písm. a) výrokovej časti tohto 
uznesenia 
 

4. o d p o r  ú č a  
primátorovi mesta uložiť dotknutým odborným útvarom MsÚ posúdiť možnosť Mesta Nitry 
pristúpiť k urovnaniu sporných nárokov Nitrianskej investičnej, s.r.o. podľa ust. § 585 
Občianskeho zákonníka a podľa ust. § 269 ods. 2 Obchodného zákonníka na nájomnom, 
z dôvodov uvedených v bode 3 výrokovej časti uznesenia  
 

5. o d p o r ú  č a 
štatutárnemu orgánu spoločnosti Nitrianska investičná, s.r.o. vyžiadať od športových klubov 
rozpis požadovaného časového harmonogramu prenájmu športových plôch a do 30. 4. 2023 
uzatvoriť so športovými klubmi zmluvné vzťahy na sezónu 2023/2024 
 

U z n e s e n i e    číslo 136/2023-MZ 
 

Prezentovaní: 26 

Za: 26 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Návrh bol prijatý.  

 

 

5. Späťvzatie návrhu na vyhlásenie konkurzu voči FC Nitra, a. s. 

mat. č. 124/2023 

 

Materiál uviedol Ing. Peter Oremus, PhD., poslanec Mestského zastupiteľstva v Nitre.  

 

(bez spravodajcu)          

 

p. Horváth - tak ako už moji predrečníci spomenuli prebehlo niekoľko rokovaní za účelom 

vlastne vyriešenia tejto situácie. Keďže je to komplikovaná situácia a pozostáva z viacerých 

problémov dielčích. Niektoré sme teraz hlasovaním vlastne vyriešili, to bol ten primárne 

najdôležitejší pre fungovanie FC, tzn. nájomnú zmluva na ďalšiu sezónu. Chcel by som 

poďakovať všetkým, ktorí sa zúčastnili tých rokovaní a pripravovali tieto návrhy za to, že sa 

tak rýchlo a pragmaticky podarilo nájsť riešenie, ktoré teda dúfam, že ocenia aj rodičia tých 

detí, ktoré hrajú na FC. Zároveň sa musíme vysporiadať aj s týmto materiálom, ktorý teraz 

prerokovávame. Poviem, že k tomuto nie sú jednoznačné výklady tých informácií, ktoré sme 

dostali alebo ktoré sa dajú z zverejnených zdrojov získať. Preto predložím pozmeňovací návrh 

k tomuto bodu, ktorý najskôr prečítam a potom možno aj vysvetlím. V podstate my sme už 

prijali súčasťou predchádzajúceho hlasovania v bode 4 tam bolo, že dáme nejakú možnosť 

rokovať o vysporiadaní týchto záväzkov na druhej strane pohľadávok. Takže ten pozmeňujúci 

návrh k tomuto materiálu, ktorý navrhuje celé uznesenie je, že "Mestské zastupiteľstvo v Nitre 
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prerokovalo späťvzatie návrhu na vyhlásenie konkurzu voči FC Nitra a odporúča primátorovi 

mesta uložiť dotknutým odborným útvarom MsÚ posúdiť možnosť mesta Nitry pristúpiť k 

urovnaniu sporných nárokov Nitrianskej investičnej. Termín 31. 5. 2023." Mám za to, že k 

tomuto musia prebehnúť určité rokovania, keďže nie sú to rokovania len dvojstranné, ale 

vstupuje do toho aj Nitrianska investičná aj mesto Aj FC. Tak, že budú tie rokovania 

pravdepodobne komplikovanejšie nie celkom jednoduché. Budú mať možnosť, samozrejme sa 

tých rokovaní buď zúčastniť alebo byť o nich informovaní aj poslanci zastupiteľstva. 

Samozrejme, budú prizvaní aj zamestnanci mesta z príslušných odborov alebo, ktorí majú k 

tomu, čo povedať. A zároveň my nemáme dnes na stole žiadny návrh, ako sa s touto 

pohľadávkou vysporiadať, nejaký návrh splátkového kalendára alebo nejaký iný spôsob 

riešenia. Toto dá priestor presne na vyrokovanie týchto možností z obidvoch strán, tzn., čo je v 

možnostiach mesta, čo je v možnostiach Nitrianskej investičnej, čo je v možnostiach FC. A ja 

ešte poviem jednu technickú informáciu, ktorú by pravdepodobne pán Ďuran povedal, keby sa 

prihlásil do diskusie, že to vyhlásenie konkurzu ešte neprebehlo samotné vyhlásenie konkurzu. 

Ten právny postup je taký, že vlastne súd prijal návrh a konštatoval, že spĺňa všetky náležitosti, 

ktoré má takýto návrh spĺňať a teraz je lehota, pokiaľ má správne informácie 20+50 dní, po 

ktoré vyzve povinného, tzn. FC na vydokladovanie tých informácií, ktoré sú v tomto návrhu 

uvádzané. Bude ich môcť samozrejme argumentačne podložiť aj FC a až po tomto procese 

môže nastať to, že súd vyhlási konkurz alebo zastaví konkurz. Táto lehota by mala byť okolo 

70 dní v kumulatíve. Čiže my máme časový priestor, a preto aj pozmeňovací návrh vlastne s 

týmto termínom, po ktorom môžeme rokovať a môžeme ešte tento proces buď zastaviť alebo 

pokračovať v ňom alebo sa dohodnúť na nejakom pragmatickom riešení. Podobne 

pragmatickému, akému sme dospeli dnes v prípade nájomnej zmluvy k FC. Čiže tento 

pozmeňovací návrh podám a budem rád, keď zastupiteľstvo dá ešte šancu vlastne rokovaniam 

medzi týmito troma subjektami a nájdeniu nejakého riešenia, ktoré bude priechodné pre väčšinu 

v zastupiteľstve. 

 

p. Kršiak - ja sa pripojím možno k tomu, čo teraz odznievalo. V prvom rade by som chcel 

povedať, že nie som úplne nadšený, že dnes sme v situácii, kedy a poviem to, náš partner FC 

Nitra, pretože mne nejde o ich podnikateľské aktivity a činnosť, ale ide mi o to, že je to nejaký 

partner pre prácu s mládežou a nejaké riešenie športovej činnosti mladých na proti tomu, aby 

možno skĺzli do inej roviny života. Tu v podstate riešime možno otázku späťvzatia návrhu na 

vyhlásenie konkurzu, resp., že riešime, že bol podaný návrh na konkurz, možno bez 

dôkladnejšej analýzy niektorých vecí. Pretože nehovorím, že som úplne vrytý do problematiky 

a všetkých účtovných ekonomických a právnych dokladov, ktoré svedčia alebo nesvedčia 

návrhu na podanie konkurzu, ale myslím si, že aj z hľadiska toho, čo odznelo od Peťa Oremusa 

aj z hľadiska tej dokumentácie, ktorá bola prílohou materiálu. Je veľa sporných vecí aj, čo sa 

týka dotačnej schémy aj, čo sa týka samotných nájomných zmlúv a ich dodatkov toku 

finančných peňazí a podobne. Takže myslím si, že ten návrh na vyhlásenie konkurzu by za mňa 

mal mať zodpovedaných niekoľko otázok a to napr. či tam bolo rokované alebo nebolo 

rokované o možných splátkach, či bola snaha po reštrukturalizácii tejto spoločnosti a ich 

pohľadávok alebo ich imanie atď. tzn. toto asi nie je parketou mestského zastupiteľstva, pretože 

tu asi nie je 31 právnikov, ktorí by to dokázali. Myslím si, že tento návrh a možno aj 

pozmeňovací návrh vyvolá atmosféru rokovania o tom, čo je opodstatnené a či je možné zísť z 



11 
 

kratšej cesty a bude spoločnosť hľadať nejakú možnosť uspokojenia nárokov a pohľadávok 

mesta alebo mestskej spoločnosti. Len my nedá možno zareagovať trošku aj na to, že my sme 

dostali nejaké právne stanovisko, akým spôsobom sa vieme alebo nevieme môžeme, nemôžeme 

správate. Ja si plne uvedomujem aj nejako osvojujem obsah toho stanoviska. Jasné my nie sme 

ten orgán, ktorý má plnú kompetenciu niečo schváliť alebo niečo vziať späť. Môžeme to možno 

v rovine odporúčacej navrhnúť a odsúhlasiť, ale samozrejme bude na inej osobe, ktorá tento 

úkon urobí. Trošku ma ale mätie v tom stanovisku iné a to napr., že takisto mestské 

zastupiteľstvo by malo rokovať aj o splátkach alebo povolení splátok, pohľadávok nad určitú 

hodnotu. A neviem o tom, či by zastupiteľstvo malo možnosť sa vyjadriť k nejakým splátkovým 

kalendárom alebo možnosti splatenia dlhu, či už spoločnosti FC Nitra voči Nitrianskej 

investičnej alebo voči mestu. Čiže pokiaľ chceme dodržiavať zásady, čo to stanovisko 

odkazuje, tak by sme ho mali dodržiavať vo všetkých smeroch korektne a ku všetkým 

partnerom. A ďalej si treba uvedomiť jednu jedinú vec, že toto stanovisko je nielen vo vzťahu 

k FC Nitra, ale je vo vzťahu aj k nám navzájom a k našim spoločnostiam. Pretože môže 

vzniknúť otázka, ako sa správame v zmysle tohto stanoviska k našej vlastnej spoločnosti 

Nitrianska investičná, ktorá nám už nejaké obdobie dlží cca 300 000 vo vzťahu k realizácie 

stavby z financovanej zo Štátneho fondu rozvoja bývania. To znamená, že ten meter by mal 

byť potom rovnaký. A to teraz nehovorím, aby sme všetky spoločnosti, ktoré nám dlžia, dávali 

do konkurzu, ale aby sme naozaj efektívne si sadli odrokovali spôsob, ako sa uspokoja 

pohľadávky a až potom prinútili k nejakým radikálnym riešeniam. 

 

p. Oremus - ďakujem pekne Igorovi za jeho príspevok naozaj veľmi fundovane a odborne 

poukázal na niektoré veci. Ja si dovolím ešte dve také poznámočky dať. Splátkový kalendár bol 

aj navrhnutý aj schválený uznesením na poslednom riadnom zastupiteľstve. Len bohužiaľ, pán 

Hattas toto uznesenie podľa mojich informácií doteraz nepodpísal, takže sa ani to uznesenie 

zastupiteľstva nevie realizovať. A chcem len ešte dať jednu dôležitú informáciu vám všetkým, 

že okrem komunálneho odpadu a splátok ohľadne nájomného tu nie je žiadna iná pohľadávka, 

či už mesta alebo Nitrianskej investičnej. Dúfam, že pán Hattas si od včera zistili tú informáciu. 

To znamená, že žiadna dotácia nevyúčtovaná na športovú činnosť tu nie je. Všetko sa toto týka 

len splátok za nájomné. To, že sa tá zmluva nazýva zmluva o dotácii, tak vzniká určitá 

zmätočnosť, ale týka sa táto pohľadávka Nitrianskej investičnej, len vecí za nájomné areálu, 

takže žiadna nevyúčtovaná dotácia za športovú činnosť tu neexistuje a nie je. Tá suma teda cca 

teraz poviem je Nitrianska investičná 100.000 EUR a mesto Nitra, komunálny odpad 7 

500 EUR. 

 

p. Dovičovič - ja sa ospravedlňujem, ale bez troška historickej reminiscencie, ako to nejde. 

Mesto Nitra previedlo v roku 2015 časť svojho majetku, vrátane areálu futbalového štadióna 

do majetku Nitrianskej investičnej. To všetko, čo sa dialo potom, ten chaos. Jediné, čo slúži ku 

cti Nitrianskej investičnej je to, že všetky zmluvy sú zverejnené. Ten chaos, ktorý následne 

nastal tak, ako bolo uvedené. Vlastne mesto Nitra posielalo jednotlivým nájomcom v týchto 

štyroch objektoch, ktoré previedlo do majetku Nitrianskej investičnej. Zopakujem to, čo som 

tu už hovoril vymyslenú sumu výšky nájomného, ktorá v súčte týchto štyroch položiek dávala 

dohromady splátku úveru, ktorú si zobrala Nitrianska investičná na rekonštrukciu futbalového 

štadióna. Keď sa pozriete do tých zmlúv, tak tá výška nájomného, či to bolo z FC Nitra, TCN, 
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AC Nitra zápasníkmi a ČFK ročne menila bez toho, že by zastupiteľstvo tušilo, prečo sa to tak 

deje a vždy len schválilo túto príslušnú sumu. A, aby som teraz bol úplne konkrétny dodatok 

číslo 8, čo je súčasťou materiálov k tomuto bodu, ktorý teraz prerokovávame. Je tento dodatok 

číslo 8, v ktorom sa v čl. 1. A ešte pripomeniem, že drvivá väčšina z týchto vecí, o ktorých sa 

bavíme nie sú pochybeniami alebo výsledkom konania aktuálneho vedenia FC Nitra, a. s. Ten 

dodatok k nájomnej zmluve, o ktorom hovorím číslo 8 v čl. 1 zmeny v nájomnej zmluve hovorí 

v bode 1 o tom, že výška nájmu na sezónu 2020 - 2021 je stanovená vo výške 352.620 EUR s 

DPH bez energií. Ale oveľa podstatnejší a zaujímavejší je bod číslo 2 a 3 tohto čl. 1. Dlh vo 

výške 78.360 EUR nájomca vyplatí do 31. 7. 2020 prevodom na účet prenajímateľa. Teda FC 

Nitra a s uhradí do 31. 7. 2020 na účet Nitrianskej investičnej spomínaných 78 360. A teraz bod 

3. V prípade, že dlžná čiastka nebude vyplatená do 31. 7. 2020 nájomcovi zaniká nájomná 

zmluva. Ešte raz zopakujem ten dátum 31. 7. 2020. Suma uhradená nebola. Nitrianska 

investičná a to by som rád vedel, či z vlastnej vôle alebo na pokyn nekonala, pretože 1. augusta 

tam nájomca podľa tejto zmluvy už nemal, čo robiť 1. augusta 2020. My ako mesto a Nitrianska.  

Investičná nechala problém vyhnívať neviem, čím odôvodnenou vierou, že príde znovu ten 

Japonec sem a sa to vyrieši. No nevyriešilo sa nič. Prešli ďalšie 3 roky, takmer 3 roky. A my sa 

takmer na každom zastupiteľstve musíme baviť o tom, ako vyriešiť nie športový problém. 

Preženiem to a zjednoduším. Je v tomto prípade úplne jednoduchý, čo sa ukázalo aj pred 

chvíľou, keď sme za pár minút vyriešili túto stránku problému. A teraz nadviažem zase na to 

právne stanovisko, ktoré sme dostali a budem z neho citovať ohľadom tých kompetencií. 

Prerozdelenie právomoci medzi orgány mesta, teda mestského zastupiteľstva a primátora je 

charakteristické, že, vždy je založená právomoc práve jedného z orgánov mesta, na ktorú sa 

viaže následná zodpovednosť za protiprávne konanie alebo opomenutie z verejnej povinnosti. 

Mestské zastupiteľstvo nekonalo protiprávne a neopomenulo žiadnu svoju povinnosť, pretože 

v tomto nemá právomoc. Toto stanovisko jasne hovorí, zostáva druhý subjekt. A ja sa pýtam, 

ako konal primátor, ktorý tvorí valné zhromaždenie Nitrianskej investičnej. Prečo sa následne 

podpisovali zmluvy, ktoré, keď sa na ne pozrie právnik, tak sa musí zhroziť. Stačí si ich 

pootvárať na stránke Nitrianskej investičnej, tam sú všetky zverejnené a tie zmluvy sú jedna 

katastrofa. Sú pokusom o neriešenie, nie o riešenie problému. A takéto postupy sú jednoducho 

choré a presne viedli k tomuto čoho sme dnes svedkami, že nekonanie po dobu niekoľkých 

rokov priviedlo nás do problému, ktorý vnímajú najmä mládežnícki hráči FC Nitra, ich rodičia 

a aj športová a aj nešportová verejnosť v tomto meste, ako likvidáciu futbalu v Nitre. To vôbec 

nie je pravda. Tu sa nekonalo v ekonomických a právnych záležitostiach nie vo futbalových. 

Takže tieto nemáme vyriešené, ani ich dnes nevyriešime, môžeme sa len pokúsiť možno na 

základe nejakých  Kompromisov a ústretovo formulovaného návrhu zrejme v tom duchu, jak 

to predniesol kolega Martin Horváth hľadať riešenie ako napraviť všetky tieto pochybenia 

minimálne posledných troch rokov. 

 

p. Obertáš - rovnako ako kolega Miloš Dovičovič by som sa teda chcel spýtať, že v dodatku 8 

je ten dlh vo výške 78 360, či bol ten dlh splatený Nitrianskej investičnej. A kto nám na to 

vôbec bude vedieť odpovedať, keďže konateľ Nitrianskej investičnej momentálne pán Ballay, 

ktorý je možno 2 týždne vo funkcii, či nám vie primátor túto otázku, lebo sú tu rôzne 

dezinformácie. V rámci toho dlhu teda Peter Oremus nám tu definoval to, čo oni vnímajú, že 

neoprávnene. Ale či aj tento dlh spomínaný bol uhradený alebo sa kumuluje alebo nejaká 
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čiastka nebola uhradená. A teda otázka zase na pána primátora. Prečo konateľ Nitrianskej 

investičnej následne nekonal a teraz sme až pristúpili k tomu, k čomu sme pristúpili? 

 

p. Kršiak - ja len na mojich predrečníkov. Bolo by možno dobré to nechať na tú právnu rovinu 

veci, ktoré sa tu môžu objaviť v zastupiteľstve, či už na schválenie alebo ako informácia. Jedna 

vec je a to asi riešiť aj ten návrh pozmeňovací na uznesenie, ktoré má povedať, že poďme dať 

na stôl, ako uspokojiť nároky, ktoré sú medzi zúčastnenými stranami, tzn., že tam by sa mali aj 

presne identifikovať, ktoré sú živé a ktoré sú už možno za zenitom, tzn. že skúsme nechať 

priestor teraz na tú odbornú právnu rovinu a možno ekonomicko-audítorskú, ktorá nám povie, 

aké by boli závery tohto celého. 

 

p. primátor - ja len možno pripomeniem, že tak ako teraz máme pracovnú skupinu práve k tej 

problematike Nitrianskej investičnej, tak sme to mali aj v roku 2021. Vtedy, ak si pamätáte, tak 

jednotlivé kluby dokonca v tejto už ošemetnej situácii prišli aj ďalšie kluby, ktoré nám ukázali 

nejakú svoju víziu toho, ako by chceli ďalej fungovať. A nakoniec tá pracovná skupina, ktorá 

bola zložená z poslancov tak, ako dnes mala nejaké závery. Na základe tých záverov potom 

konal konateľ Nitrianskej investičnej. Čo sa týka tých dlhov, tak dnes môžem iba predpokladať, 

že nejaká časť tam bola splatená, ale tak, ako hovoril aj pán poslanec Kršiak, že to je asi 

rozumnejšie si to spárovať s jednotlivými bankovými výpismi a potom sa k tomu vrátiť. Do 

diskusie sa ešte prihlásil pán Lenčéš je všeobecný súhlas s jeho vystúpením v dĺžke piatich 

minút? Áno. 

 

p. Lenčéš - dnes nastala, začína nová éra, konečne sme prelomili ľady a konečne aj vám sa 

vlastne otvorili oči. A to, čo proklamujem odvtedy, odkedy som v FC Nitra, keď som vstúpil 

do tohto klubu, že ten dlh voči Nitrianskej investičnej nie je, resp. bol vytvorený mestom Nitra 

sa teraz ukazuje ako pravdivý. Od začiatku som tvrdil, že my nedlžíme mestu Nitra 279 000, 

resp. Nitrianskej investičnej. Ale vtedy ste ma nepočúvali a muselo prísť k tomu, že ste nás 

napadli návrhom na konkurz. Áno, muselo k tomu prísť. Všetko zlé je na niečo dobré a práve 

presne to sa malo stať. A naše právne analýzy teraz dokonca zisťujú, že my sme nikdy nie, že 

sme nevydokladovali, ale nie sme dlžní ani žiadnu dotáciu, pretože my sme žiadnu dotáciu 

nedostali. Tých 47 000 je vlastne to nájomné. Ale okej, ja sa dokonca nebránim ani tomu, aby 

sme nie naspäť vzali ten konkurz, nie nechajme rozhodnúť súd, aby súd rozhodol o tom či ten 

konkurz je opodstatnený alebo nie. Čiže toto nechám na vás, nechám to na súd, pretože ja som 

si plne vedomý, že my tých 279 000 nedlžíme. Dokonca právna analýza je tá, že my nedlžíme 

ani tie DPH, pretože právny zástupca nášho klubu jednoducho povedal, že keď vám máme 

platiť DPH, tak vy nám ju najprv musíte dať, takže celková tá dlžoba je iba tých 47 000 za 

nájomné. To je môj názor a ešte raz. Ja ďakujem, že konečne konštruktívne začneme riešiť aj 

tie dlžoby FC Nitra aj vysporiadaním majetku. Jednoducho my sme otvorení rozhovorom, my 

sme otvorení vysporiadaniu a ten majetok, ktorý mal byť v roku 2018 vysporiadaný, tak 

konečne už bude hádam vysporiadaný teraz. ďakujem veľmi pekne ešte raz všetkým. 

 

Hlasovanie č. 6 o pozmeňovacom návrhu p. Horvátha - Mestské zastupiteľstvo v Nitre 

prerokovalo Späťvzatie návrhu na vyhlásenie konkurzu voči FC Nitra, a. s. 
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o d p o r ú č a  
primátorovi Mesta Nitra 
u l o ž i ť   
dotknutým odborných útvarom MsÚ posúdiť možnosť Mesta Nity pristúpiť k urovnaniu 
sporných nárokov Nitrianskej investičnej, s. r. o.  

      T:  31. 05. 2023 
 

U z n e s e n i e    číslo 137/2023-MZ 
 

Prezentovaní: 25 

Za: 25 

Proti: 0 

Zdržali sa: 0 

Návrh bol prijatý.  

 

 

6. Diskusia  

 

p. Moravčík - všetko je to krásne, že sme sa tu uzniesli na niečom, že chceme pomôcť športu, 

lenže do budúcna to bude musieť niekto aj zaplatiť. Takže to, čo má FC Nitra aj zaplatiť to je 

jasné to je ich, lenže my tam ideme dávať pomaly 4 kluby a máme tam podmienky na možno 

0,5 klubu. Takže nad tým sa zamyslíme a do budúcna skúsme aj investovať do toho areálu tak, 

aby tie deti mali na 21. storočie podmienky. Lebo vy tu hovoríte stále o kultúre 21. storočia, že 

sme nekultúrni, tak ja vám hovorím, že vy nie ste športovci 21. storočia. Ja som. A ešte pán 

prednosta, ako ste dnes prosím vás prišli sem? Ako ste prišli na bicykli alebo autom? A kde 

parkujete? Lebo včera ste na mňa poslali mestskú políciu a tí mi dali papuču pred mestským 

domom, takže ďakujem vám. Našťastie to bolo len dohovorom. 

 

p. primátor - pán poslanec, aj na vás sa sťahujú všetky pravidlá ako na každého iného 

obyvateľa, tak vás len poprosím rešpektovať tieto pravidlá. Naozaj viem, že to je komplikované. 

Ja len poviem za seba. Ja som prišiel na bicykli. 

 

p. prednosta - pán poslanec, ak môžem, tak prišiel som dnes autom a parkujem na platenom 

na Damborského, kde mám zaplatené parkovanie. Čiže dostatok parkovacích miest je v okolí 

MsÚ. Tieto pravidlá platia naozaj pre všetkých úplne rovnako. 

 

p. primátor - pán poslanec, máte pravdu. Ja to tiež vnímam, že mestská kasa je zaťažovaná 

viac ako pol milióna eur dávame na futbal, to si treba uvedomiť, že viac ako pol milióna eur. A 

tá situácia nie je z dlhodobého hľadiska udržateľná. Budeme potrebovať určite iný model 

zvoliť, keď sa konečne tieto veci ukľudnia.  

 

7. Návrh na uznesenie 

 

Nebol žiadny návrh na uznesenie.  
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8. Záver 

 

p. primátor – nakoľko sme prerokovali posledný bod programu, vyzývam predsedu návrhovej 

komisie pána viceprimátora Mezeia, aby nás informoval, či bolo ku každému samostatnému 

bodu rokovania prijaté uznesenie.  

 

Mezei – konštatujem, že ku každému bodu bolo prijaté samostatné uznesenie. 

 

p. primátor - vypočuli sme si predsedu návrhovej komisie. Má k jeho vystúpeniu pripomienky? 

Ak nie ďakujem predsedovi a členom návrhovej komisie za vykonanú prácu. Vážené mestské 

zastupiteľstvo, nakoľko sme program dnešného rokovania vyčerpali, vyhlasujem 5. zasadnutie 

riadneho Mestského zastupiteľstva v Nitre za skončené. Vidíme sa 27.4. na riadnom mestskom 

zastupiteľstve. Prajem Vám ešte krásny piatok a krásny víkend. Ďakujem veľmi pekne za 

pragmatické riešenia.  

 

Nitra, 26. 04. 2023 

 

 

Zapísala: 

Lucia Vojtechová, v. r. 

ref. organizačný 

 

 

 

 

 

Marek Hattas, v. r.                                   Mgr. Martin Horák, v. r. 

   primátor                                                                               prednostu   

 mesta Nitry                                      Mestského úradu v Nitre 

    

 

 

O v e r o v a t e l i a :   

 

 

 

p. Marta Rácová, v. r.  

 

a 

 

 

p.  Miloslav Špoták, v. r.  

 

 


	Mesto Nitra – Mestský úrad v Nitre
	U z n e s e n i e 			číslo    135/2023-MZ
	U z n e s e n i e 			číslo 136/2023-MZ
	�p. Horváth - tak ako už moji predrečníci spomenuli prebehlo niekoľko rokovaní za účelom vlastne vyriešenia tejto situácie. Keďže je to komplikovaná situácia a pozostáva z viacerých problémov dielčích. Niektoré sme teraz hlasovaním vlastne vyriešili, to bol ten primárne najdôležitejší pre fungovanie FC, tzn. nájomnú zmluva na ďalšiu sezónu. Chcel by som poďakovať všetkým, ktorí sa zúčastnili tých rokovaní a pripravovali tieto návrhy za to, že sa tak rýchlo a pragmaticky podarilo nájsť riešenie, ktoré teda dúfam, že ocenia aj rodičia tých detí, ktoré hrajú na FC. Zároveň sa musíme vysporiadať aj s týmto materiálom, ktorý teraz prerokovávame. Poviem, že k tomuto nie sú jednoznačné výklady tých informácií, ktoré sme dostali alebo ktoré sa dajú z zverejnených zdrojov získať. Preto predložím pozmeňovací návrh k tomuto bodu, ktorý najskôr prečítam a potom možno aj vysvetlím. V podstate my sme už prijali súčasťou predchádzajúceho hlasovania v bode 4 tam bolo, že dáme nejakú možnosť rokovať o vysporiadaní týchto záväzkov na druhej strane pohľadávok. Takže ten pozmeňujúci návrh k tomuto materiálu, ktorý navrhuje celé uznesenie je, že "Mestské zastupiteľstvo v Nitre prerokovalo späťvzatie návrhu na vyhlásenie konkurzu voči FC Nitra a odporúča primátorovi mesta uložiť dotknutým odborným útvarom MsÚ posúdiť možnosť mesta Nitry pristúpiť k urovnaniu sporných nárokov Nitrianskej investičnej. Termín 31. 5. 2023." Mám za to, že k tomuto musia prebehnúť určité rokovania, keďže nie sú to rokovania len dvojstranné, ale vstupuje do toho aj Nitrianska investičná aj mesto Aj FC. Tak, že budú tie rokovania pravdepodobne komplikovanejšie nie celkom jednoduché. Budú mať možnosť, samozrejme sa tých rokovaní buď zúčastniť alebo byť o nich informovaní aj poslanci zastupiteľstva. Samozrejme, budú prizvaní aj zamestnanci mesta z príslušných odborov alebo, ktorí majú k tomu, čo povedať. A zároveň my nemáme dnes na stole žiadny návrh, ako sa s touto pohľadávkou vysporiadať, nejaký návrh splátkového kalendára alebo nejaký iný spôsob riešenia. Toto dá priestor presne na vyrokovanie týchto možností z obidvoch strán, tzn., čo je v možnostiach mesta, čo je v možnostiach Nitrianskej investičnej, čo je v možnostiach FC. A ja ešte poviem jednu technickú informáciu, ktorú by pravdepodobne pán Ďuran povedal, keby sa prihlásil do diskusie, že to vyhlásenie konkurzu ešte neprebehlo samotné vyhlásenie konkurzu. Ten právny postup je taký, že vlastne súd prijal návrh a konštatoval, že spĺňa všetky náležitosti, ktoré má takýto návrh spĺňať a teraz je lehota, pokiaľ má správne informácie 20+50 dní, po ktoré vyzve povinného, tzn. FC na vydokladovanie tých informácií, ktoré sú v tomto návrhu uvádzané. Bude ich môcť samozrejme argumentačne podložiť aj FC a až po tomto procese môže nastať to, že súd vyhlási konkurz alebo zastaví konkurz. Táto lehota by mala byť okolo 70 dní v kumulatíve. Čiže my máme časový priestor, a preto aj pozmeňovací návrh vlastne s týmto termínom, po ktorom môžeme rokovať a môžeme ešte tento proces buď zastaviť alebo pokračovať v ňom alebo sa dohodnúť na nejakom pragmatickom riešení. Podobne pragmatickému, akému sme dospeli dnes v prípade nájomnej zmluvy k FC. Čiže tento pozmeňovací návrh podám a budem rád, keď zastupiteľstvo dá ešte šancu vlastne rokovaniam medzi týmito troma subjektami a nájdeniu nejakého riešenia, ktoré bude priechodné pre väčšinu v zastupiteľstve.
	p. Kršiak - ja sa pripojím možno k tomu, čo teraz odznievalo. V prvom rade by som chcel povedať, že nie som úplne nadšený, že dnes sme v situácii, kedy a poviem to, náš partner FC Nitra, pretože mne nejde o ich podnikateľské aktivity a činnosť, ale ide mi o to, že je to nejaký partner pre prácu s mládežou a nejaké riešenie športovej činnosti mladých na proti tomu, aby možno skĺzli do inej roviny života. Tu v podstate riešime možno otázku späťvzatia návrhu na vyhlásenie konkurzu, resp., že riešime, že bol podaný návrh na konkurz, možno bez dôkladnejšej analýzy niektorých vecí. Pretože nehovorím, že som úplne vrytý do problematiky a všetkých účtovných ekonomických a právnych dokladov, ktoré svedčia alebo nesvedčia návrhu na podanie konkurzu, ale myslím si, že aj z hľadiska toho, čo odznelo od Peťa Oremusa aj z hľadiska tej dokumentácie, ktorá bola prílohou materiálu. Je veľa sporných vecí aj, čo sa týka dotačnej schémy aj, čo sa týka samotných nájomných zmlúv a ich dodatkov toku finančných peňazí a podobne. Takže myslím si, že ten návrh na vyhlásenie konkurzu by za mňa mal mať zodpovedaných niekoľko otázok a to napr. či tam bolo rokované alebo nebolo rokované o možných splátkach, či bola snaha po reštrukturalizácii tejto spoločnosti a ich pohľadávok alebo ich imanie atď. tzn. toto asi nie je parketou mestského zastupiteľstva, pretože tu asi nie je 31 právnikov, ktorí by to dokázali. Myslím si, že tento návrh a možno aj pozmeňovací návrh vyvolá atmosféru rokovania o tom, čo je opodstatnené a či je možné zísť z kratšej cesty a bude spoločnosť hľadať nejakú možnosť uspokojenia nárokov a pohľadávok mesta alebo mestskej spoločnosti. Len my nedá možno zareagovať trošku aj na to, že my sme dostali nejaké právne stanovisko, akým spôsobom sa vieme alebo nevieme môžeme, nemôžeme správate. Ja si plne uvedomujem aj nejako osvojujem obsah toho stanoviska. Jasné my nie sme ten orgán, ktorý má plnú kompetenciu niečo schváliť alebo niečo vziať späť. Môžeme to možno v rovine odporúčacej navrhnúť a odsúhlasiť, ale samozrejme bude na inej osobe, ktorá tento úkon urobí. Trošku ma ale mätie v tom stanovisku iné a to napr., že takisto mestské zastupiteľstvo by malo rokovať aj o splátkach alebo povolení splátok, pohľadávok nad určitú hodnotu. A neviem o tom, či by zastupiteľstvo malo možnosť sa vyjadriť k nejakým splátkovým kalendárom alebo možnosti splatenia dlhu, či už spoločnosti FC Nitra voči Nitrianskej investičnej alebo voči mestu. Čiže pokiaľ chceme dodržiavať zásady, čo to stanovisko odkazuje, tak by sme ho mali dodržiavať vo všetkých smeroch korektne a ku všetkým partnerom. A ďalej si treba uvedomiť jednu jedinú vec, že toto stanovisko je nielen vo vzťahu k FC Nitra, ale je vo vzťahu aj k nám navzájom a k našim spoločnostiam. Pretože môže vzniknúť otázka, ako sa správame v zmysle tohto stanoviska k našej vlastnej spoločnosti Nitrianska investičná, ktorá nám už nejaké obdobie dlží cca 300 000 vo vzťahu k realizácie stavby z financovanej zo Štátneho fondu rozvoja bývania. To znamená, že ten meter by mal byť potom rovnaký. A to teraz nehovorím, aby sme všetky spoločnosti, ktoré nám dlžia, dávali do konkurzu, ale aby sme naozaj efektívne si sadli odrokovali spôsob, ako sa uspokoja pohľadávky a až potom prinútili k nejakým radikálnym riešeniam.
	p. Oremus - ďakujem pekne Igorovi za jeho príspevok naozaj veľmi fundovane a odborne poukázal na niektoré veci. Ja si dovolím ešte dve také poznámočky dať. Splátkový kalendár bol aj navrhnutý aj schválený uznesením na poslednom riadnom zastupiteľstve. Len bohužiaľ, pán Hattas toto uznesenie podľa mojich informácií doteraz nepodpísal, takže sa ani to uznesenie zastupiteľstva nevie realizovať. A chcem len ešte dať jednu dôležitú informáciu vám všetkým, že okrem komunálneho odpadu a splátok ohľadne nájomného tu nie je žiadna iná pohľadávka, či už mesta alebo Nitrianskej investičnej. Dúfam, že pán Hattas si od včera zistili tú informáciu. To znamená, že žiadna dotácia nevyúčtovaná na športovú činnosť tu nie je. Všetko sa toto týka len splátok za nájomné. To, že sa tá zmluva nazýva zmluva o dotácii, tak vzniká určitá zmätočnosť, ale týka sa táto pohľadávka Nitrianskej investičnej, len vecí za nájomné areálu, takže žiadna nevyúčtovaná dotácia za športovú činnosť tu neexistuje a nie je. Tá suma teda cca teraz poviem je Nitrianska investičná 100.000 EUR a mesto Nitra, komunálny odpad 7 500 EUR.
	p. Dovičovič - ja sa ospravedlňujem, ale bez troška historickej reminiscencie, ako to nejde. Mesto Nitra previedlo v roku 2015 časť svojho majetku, vrátane areálu futbalového štadióna do majetku Nitrianskej investičnej. To všetko, čo sa dialo potom, ten chaos. Jediné, čo slúži ku cti Nitrianskej investičnej je to, že všetky zmluvy sú zverejnené. Ten chaos, ktorý následne nastal tak, ako bolo uvedené. Vlastne mesto Nitra posielalo jednotlivým nájomcom v týchto štyroch objektoch, ktoré previedlo do majetku Nitrianskej investičnej. Zopakujem to, čo som tu už hovoril vymyslenú sumu výšky nájomného, ktorá v súčte týchto štyroch položiek dávala dohromady splátku úveru, ktorú si zobrala Nitrianska investičná na rekonštrukciu futbalového štadióna. Keď sa pozriete do tých zmlúv, tak tá výška nájomného, či to bolo z FC Nitra, TCN, AC Nitra zápasníkmi a ČFK ročne menila bez toho, že by zastupiteľstvo tušilo, prečo sa to tak deje a vždy len schválilo túto príslušnú sumu. A, aby som teraz bol úplne konkrétny dodatok číslo 8, čo je súčasťou materiálov k tomuto bodu, ktorý teraz prerokovávame. Je tento dodatok číslo 8, v ktorom sa v čl. 1. A ešte pripomeniem, že drvivá väčšina z týchto vecí, o ktorých sa bavíme nie sú pochybeniami alebo výsledkom konania aktuálneho vedenia FC Nitra, a. s. Ten dodatok k nájomnej zmluve, o ktorom hovorím číslo 8 v čl. 1 zmeny v nájomnej zmluve hovorí v bode 1 o tom, že výška nájmu na sezónu 2020 - 2021 je stanovená vo výške 352.620 EUR s DPH bez energií. Ale oveľa podstatnejší a zaujímavejší je bod číslo 2 a 3 tohto čl. 1. Dlh vo výške 78.360 EUR nájomca vyplatí do 31. 7. 2020 prevodom na účet prenajímateľa. Teda FC Nitra a s uhradí do 31. 7. 2020 na účet Nitrianskej investičnej spomínaných 78 360. A teraz bod 3. V prípade, že dlžná čiastka nebude vyplatená do 31. 7. 2020 nájomcovi zaniká nájomná zmluva. Ešte raz zopakujem ten dátum 31. 7. 2020. Suma uhradená nebola. Nitrianska investičná a to by som rád vedel, či z vlastnej vôle alebo na pokyn nekonala, pretože 1. augusta tam nájomca podľa tejto zmluvy už nemal, čo robiť 1. augusta 2020. My ako mesto a Nitrianska. 
	p. Obertáš - rovnako ako kolega Miloš Dovičovič by som sa teda chcel spýtať, že v dodatku 8 je ten dlh vo výške 78 360, či bol ten dlh splatený Nitrianskej investičnej. A kto nám na to vôbec bude vedieť odpovedať, keďže konateľ Nitrianskej investičnej momentálne pán Ballay, ktorý je možno 2 týždne vo funkcii, či nám vie primátor túto otázku, lebo sú tu rôzne dezinformácie. V rámci toho dlhu teda Peter Oremus nám tu definoval to, čo oni vnímajú, že neoprávnene. Ale či aj tento dlh spomínaný bol uhradený alebo sa kumuluje alebo nejaká čiastka nebola uhradená. A teda otázka zase na pána primátora. Prečo konateľ Nitrianskej investičnej následne nekonal a teraz sme až pristúpili k tomu, k čomu sme pristúpili?
	p. Kršiak - ja len na mojich predrečníkov. Bolo by možno dobré to nechať na tú právnu rovinu veci, ktoré sa tu môžu objaviť v zastupiteľstve, či už na schválenie alebo ako informácia. Jedna vec je a to asi riešiť aj ten návrh pozmeňovací na uznesenie, ktoré má povedať, že poďme dať na stôl, ako uspokojiť nároky, ktoré sú medzi zúčastnenými stranami, tzn., že tam by sa mali aj presne identifikovať, ktoré sú živé a ktoré sú už možno za zenitom, tzn. že skúsme nechať priestor teraz na tú odbornú právnu rovinu a možno ekonomicko-audítorskú, ktorá nám povie, aké by boli závery tohto celého.
	p. primátor - ja len možno pripomeniem, že tak ako teraz máme pracovnú skupinu práve k tej problematike Nitrianskej investičnej, tak sme to mali aj v roku 2021. Vtedy, ak si pamätáte, tak jednotlivé kluby dokonca v tejto už ošemetnej situácii prišli aj ďalšie kluby, ktoré nám ukázali nejakú svoju víziu toho, ako by chceli ďalej fungovať. A nakoniec tá pracovná skupina, ktorá bola zložená z poslancov tak, ako dnes mala nejaké závery. Na základe tých záverov potom konal konateľ Nitrianskej investičnej. Čo sa týka tých dlhov, tak dnes môžem iba predpokladať, že nejaká časť tam bola splatená, ale tak, ako hovoril aj pán poslanec Kršiak, že to je asi rozumnejšie si to spárovať s jednotlivými bankovými výpismi a potom sa k tomu vrátiť. Do diskusie sa ešte prihlásil pán Lenčéš je všeobecný súhlas s jeho vystúpením v dĺžke piatich minút? Áno.
	p. Lenčéš - dnes nastala, začína nová éra, konečne sme prelomili ľady a konečne aj vám sa vlastne otvorili oči. A to, čo proklamujem odvtedy, odkedy som v FC Nitra, keď som vstúpil do tohto klubu, že ten dlh voči Nitrianskej investičnej nie je, resp. bol vytvorený mestom Nitra sa teraz ukazuje ako pravdivý. Od začiatku som tvrdil, že my nedlžíme mestu Nitra 279 000, resp. Nitrianskej investičnej. Ale vtedy ste ma nepočúvali a muselo prísť k tomu, že ste nás napadli návrhom na konkurz. Áno, muselo k tomu prísť. Všetko zlé je na niečo dobré a práve presne to sa malo stať. A naše právne analýzy teraz dokonca zisťujú, že my sme nikdy nie, že sme nevydokladovali, ale nie sme dlžní ani žiadnu dotáciu, pretože my sme žiadnu dotáciu nedostali. Tých 47 000 je vlastne to nájomné. Ale okej, ja sa dokonca nebránim ani tomu, aby sme nie naspäť vzali ten konkurz, nie nechajme rozhodnúť súd, aby súd rozhodol o tom či ten konkurz je opodstatnený alebo nie. Čiže toto nechám na vás, nechám to na súd, pretože ja som si plne vedomý, že my tých 279 000 nedlžíme. Dokonca právna analýza je tá, že my nedlžíme ani tie DPH, pretože právny zástupca nášho klubu jednoducho povedal, že keď vám máme platiť DPH, tak vy nám ju najprv musíte dať, takže celková tá dlžoba je iba tých 47 000 za nájomné. To je môj názor a ešte raz. Ja ďakujem, že konečne konštruktívne začneme riešiť aj tie dlžoby FC Nitra aj vysporiadaním majetku. Jednoducho my sme otvorení rozhovorom, my sme otvorení vysporiadaniu a ten majetok, ktorý mal byť v roku 2018 vysporiadaný, tak konečne už bude hádam vysporiadaný teraz. ďakujem veľmi pekne ešte raz všetkým.
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	�p. Moravčík - všetko je to krásne, že sme sa tu uzniesli na niečom, že chceme pomôcť športu, lenže do budúcna to bude musieť niekto aj zaplatiť. Takže to, čo má FC Nitra aj zaplatiť to je jasné to je ich, lenže my tam ideme dávať pomaly 4 kluby a máme tam podmienky na možno 0,5 klubu. Takže nad tým sa zamyslíme a do budúcna skúsme aj investovať do toho areálu tak, aby tie deti mali na 21. storočie podmienky. Lebo vy tu hovoríte stále o kultúre 21. storočia, že sme nekultúrni, tak ja vám hovorím, že vy nie ste športovci 21. storočia. Ja som. A ešte pán prednosta, ako ste dnes prosím vás prišli sem? Ako ste prišli na bicykli alebo autom? A kde parkujete? Lebo včera ste na mňa poslali mestskú políciu a tí mi dali papuču pred mestským domom, takže ďakujem vám. Našťastie to bolo len dohovorom.
	p. primátor - pán poslanec, aj na vás sa sťahujú všetky pravidlá ako na každého iného obyvateľa, tak vás len poprosím rešpektovať tieto pravidlá. Naozaj viem, že to je komplikované. Ja len poviem za seba. Ja som prišiel na bicykli.
	p. prednosta - pán poslanec, ak môžem, tak prišiel som dnes autom a parkujem na platenom na Damborského, kde mám zaplatené parkovanie. Čiže dostatok parkovacích miest je v okolí MsÚ. Tieto pravidlá platia naozaj pre všetkých úplne rovnako.
	p. primátor - pán poslanec, máte pravdu. Ja to tiež vnímam, že mestská kasa je zaťažovaná viac ako pol milióna eur dávame na futbal, to si treba uvedomiť, že viac ako pol milióna eur. A tá situácia nie je z dlhodobého hľadiska udržateľná. Budeme potrebovať určite iný model zvoliť, keď sa konečne tieto veci ukľudnia. 





